

tering Authority concerned, which designated Mr. P. Spinelli as special representative,

*Having taken note* of the written observations of the Administering Authority (T/975) as well as of the oral statement<sup>88</sup> of the special representative, in particular that:

(a) The arrears of wages to which the petitioner was entitled have been paid to him in full,

(b) So far it has been impossible to find a suitable job for the petitioner because of his advanced age,

(c) The Administration contemplates establishing old age assistance for its employees,

#### *The Trusteeship Council*

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority;

2. *Expresses the hope* that the Administering Authority will implement without delay its plan to establish old age assistance for the employees of the Administration;

3. *Further expresses the hope* that the Administering Authority will consider sympathetically the case of the petitioner;

4. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioner of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

441st meeting,  
10 July 1952.

**557 (XI). Petition from Mr. Carashe Ibrahim Ali and two other ex-soldiers (T/Pet.11/138) concerning Somaliland under Italian administration**

*Acting* under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

*Having accepted and examined* at its eleventh session the petition from Mr. Carashe Ibrahim Ali and two other ex-soldiers (T/Pet.11/138), in consultation with Italy as the Administering Authority concerned, which designated Mr. P. Spinelli as special representative,

*Having taken note* of the written observations of the Administering Authority (T/975) as well as of the oral statement<sup>88</sup> of the special representative, in particular that:

(a) Mr. Carashe Ibrahim Ali has received all the monies due to him,

(b) The requests of the two other petitioners are now being examined by the appropriate Commission in Mogadiscio,

#### *The Trusteeship Council*

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority;

<sup>88</sup> *Ibid.*  
<sup>89</sup> *Ibid.*

nistration du Territoire en question, qui avait désigné M. P. Spinelli comme représentant spécial,

*Ayant pris acte* des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/975), ainsi que de la déclaration verbale<sup>88</sup> du représentant spécial, d'où il ressort notamment ce qui suit:

a) Les rappels de solde auxquels le pétitionnaire avait droit lui ont été versés intégralement,

b) En raison de l'âge avancé du pétitionnaire, il n'a pas été possible jusqu'ici de trouver d'emploi qui lui convienne,

c) L'Administration envisage d'instituer un système de secours de vieillesse pour ses employés,

#### *Le Conseil de tutelle*

1. *Attire l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration;

2. *Exprime l'espoir* que l'Autorité chargée de l'administration mettra immédiatement en œuvre son plan visant à instituer un système de secours de vieillesse pour les employés de l'Administration;

3. *Exprime en outre l'espoir* que l'Autorité chargée de l'administration examinera favorablement le cas du pétitionnaire;

4. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle du pétitionnaire, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

441ème séance,  
10 juillet 1952.

**557 (XI). Pétition de M. Carashe Ibrahim Ali et de deux autres anciens soldats (T/Pet.11/138) concernant la Somalie sous administration italienne**

*Agissant* en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

*Ayant reçu et examiné*, à sa onzième session, la pétition de M. Carashe Ibrahim Ali et de deux autres anciens soldats (T/Pet.11/138), en consultation avec l'Italie, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui avait désigné M. P. Spinelli comme représentant spécial,

*Ayant pris acte* des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/975), ainsi que de la déclaration verbale<sup>88</sup> du représentant spécial, d'où il ressort notamment ce qui suit:

a) M. Carashe Ibrahim Ali a reçu toutes les sommes auxquelles il avait droit,

b) La commission compétente à Mogadiscio examine actuellement les demandes des deux autres pétitionnaires,

#### *Le Conseil de tutelle*

1. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration;

<sup>88</sup> *Ibid.*  
<sup>89</sup> *Ibid.*

2. *Considers* that with regard to the case of Mr. Carashe Ibrahim Ali no recommendation by the Council is necessary;

3. *Expresses the hope* that an early decision on the two pending cases will be reached by the appropriate Commission in Mogadiscio;

4. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

441st meeting,  
10 July 1952.

**558 (XI). Petition from Mr. Issa Omar Ghodi (T/Pet.11/139) concerning Somaliland under Italian administration**

*Acting* under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

*Having accepted and examined* at its eleventh session the petition from Mr. Issa Omar Ghodi (T/Pet.11/139), in consultation with Italy as the Administering Authority concerned, which designated Mr. P. Spinelli as special representative,

*Having taken note* of the written observations of the Administering Authority (T/975) as well as of the oral statement<sup>87</sup> of the special representative, in particular that:

(a) The question of compensation for war damages suffered by Somalis during the Second World War is being examined by the competent organs of the Italian Government,

(b) The petitioner's late brother and uncles were not entitled to the payment of arrears under Ordinance No. 20 of 20 May 1950,

(c) The petitioner has been advised that the money deposited by him at his battalion headquarters before he was captured would be returned to him upon presentation of the receipt,

(d) The petitioner who was re-engaged by the Security Corps Command on 18 April 1950 was dismissed on 31 March 1951 because he did not fulfil his sworn statement, in that he indulged in political propaganda,

*The Trusteeship Council*

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority;

2. *Expresses the hope* that an early decision on the question of compensation for war damages suffered by Somalis during the Second World War will be reached by the competent organs of the Italian Government;

3. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioner of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

441st meeting,  
10 July 1952.

<sup>87</sup> *Ibid.*

2. *Estime* que le cas de M. Carashe Ibrahim Ali n'appelle aucune recommandation de la part du Conseil;

3. *Exprime l'espoir* que la commission compétente à Mogadiscio aboutira rapidement à une décision en ce qui concerne les deux affaires en suspens;

4. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

441ème séance,  
10 juillet 1952.

**558 (XI). Pétition de M. Issa Omar Ghodi (T/Pet.11/139) concernant la Somalie sous administration italienne**

*Agissant* en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

*Ayant reçu et examiné*, à sa onzième session, la pétition de M. Issa Omar Ghodi (T/Pet.11/139), en consultation avec l'Italie, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui avait désigné M. P. Spinelli comme représentant spécial,

*Ayant pris acte* des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/975), ainsi que de la déclaration verbale<sup>87</sup> du représentant spécial, d'où il ressort notamment ce qui suit:

a) Les organes compétents du Gouvernement italien examinent actuellement la question de l'indemnisation des pertes subies par des ressortissants somalis pendant la deuxième guerre mondiale,

b) Le frère et les oncles décédés du pétitionnaire n'avaient pas droit au paiement des arriérés qui sont versés en vertu de l'ordonnance No 20 du 20 mai 1950,

c) Le pétitionnaire a été avisé que l'argent qu'il avait déposé au bureau de son bataillon avant d'être fait prisonnier lui serait rendu sur présentation du reçu,

d) Le pétitionnaire, qui avait été engagé à nouveau par le commandement du Corps de sécurité le 18 avril 1950, a été licencié le 31 mars 1951 parce qu'il s'était livré à une propagande politique, contrairement à l'engagement qu'il avait pris sous la foi du serment,

*Le Conseil de tutelle*

1. *Attire l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration;

2. *Exprime l'espoir* que les organes compétents du Gouvernement italien aboutiront rapidement à une décision sur la question de l'indemnisation des pertes subies par des ressortissants somalis pendant la deuxième guerre mondiale;

3. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle du pétitionnaire, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

441ème séance,  
10 juillet 1952.

<sup>87</sup> *Ibid.*